Nakamura-Berta and Khavalkin, leaders of intense heats in Sweden 

The battles were relentless during the 30 Qualifying Heats of the FIA Karting European Championship - OK and OK-Junior held in Sweden on the Kristianstad circuit. The intermediate rankings have changed a lot since Qualifying, except for OK poleman Kean Nakamura-Berta (GBR), who is unbeaten in five races. Anatholy Khavalkin regained the lead over OK-Junior poleman Guillaume Bouzar (LUX). 

Saturday's weather was very nice and the thermometer rose above 20°. The slick tyres, Vega in OK-Junior and MG in OK, offered excellent grip to the competitors throughout their numerous sporting confrontations. The battle was played out on the level of driving as well as equipment, with the teams working hard to make the difference. 

The Super Heats on Sunday morning will give participants a final opportunity to qualify for the top 36 in each category that will take them to the Finals. Fierce competition is expected at all levels of these morning races. 

OK: Nakamura-Berta has everything going for him

Holder of the best Qualifying time, the British driver Kean Nakamura-Berta was perfect during the Qualifying Heats of the FIA Karting European Championship - OK. With five victories in five races on the 1221 m of the Åsum Ring, he could not have dreamt of anything better. Three times winner, Latvian Tomass Stolcermanis took second place ahead of Jamaican Alex Powell. Maksim Orlov managed to come back to fourth position, equal in points with Finnish driver Juho Valtanen who had gained eight places. Good performances for Olin Galli (BRA) who came back from 22nd to sixth position, and for Evan Giltaire (FRA) seventh with a gain of 13 positions. Maxim Rehm (DEU), who set the second fastest time in Qualifying, dropped back to 14th. Championship leader Joe Turney (GBR) moved up from 30th to 17th, while his runner-up Enzo Deligny (FRA) was 19th (+6 pl). Rashid Al Dhaheri (ARE) climbed 19 places to 22nd and Gabriel Gomez (BRA) climbed 21 places to 23rd. 

OK-Junior: Khavalkin takes Bouzar's place

Anatholy Khavalkin took first position in the intermediate classification of the FIA Karting European Championship - OK-Junior in Kristianstad with three victories against two to the Luxembourg driver Guillaume Bouzar, pole position holder. This shows how close the confrontation was. The Frenchman Jimmy Helias was in the top three until his retirement in the last race pushed him back to 13th position despite his two victories. The British driver Lewis Wherrell, with three victories, took third place on equal points with the Polish driver Jan Pzryroswki, who moved up nine positions. Thai driver Enzo Tarnvanickul entered the top five with three top places. The rest of the hierarchy presented some new drivers with Kirill Kutskov sixth, Emmanuele Olivieri (ITA) seventh, Miguel E. Costa (BRA) eighth, the leader of the Championship Nathan Tye (GBR) ninth and Tiziano Monza (SGP) tenth. Several drivers who were well placed in the Championship were not in a favourable position on Saturday evening. The situation was not too bad for Dmitry Matveev who came back from 15th to 11th place, but René Lammers (NLD) 29th and Jules Caranta (FRA) 25th were probably expecting better. 

Provisional programme for the Kristianstad event

Sunday 5th June

09:00 - 10:05: Warm-up

10:10 - 11:45: Super Heats

13:15 - 14:40: Finals

The Kristianstad event can be followed on the official FIA Karting Championship app for mobile devices and on the website www.fiakarting.com.

Nakamura-Berta et Khavalkin, leaders de manches intenses en Suède 
Les batailles ont été incessantes durant les 30 manches qualificatives du Championnat d’Europe FIA Karting – OK et OK-Junior qui se déroule en Suède sur le circuit de Kristianstad. Le classement intermédiaire a bien évolué depuis les essais qualificatifs, excepté pour le poleman OK Kean Nakamura-Berta (GBR), invaincu en 5 courses. Anatholy Khavalkin a repris l’avantage sur le poleman OK-Junior Guillaume Bouzar (LUX). 
La journée de samedi a profité d’un très beau temps tandis que le thermomètre a dépassé les 20°. Les pneus slicks, Vega en OK-Junior et MG en OK, ont offert un excellent grip aux compétiteurs tout au long de leurs nombreux affrontements sportifs. La bataille s’est jouée au niveau du pilotage comme à celui du matériel, les équipes travaillant dur pour faire la différence. 
Les Super Manches qui auront lieu dimanche matin donneront aux participants une ultime occasion de se qualifier parmi les 36 premiers de chaque catégorie ayant accès aux finales. Une compétition acharnée est attendue à tous les échelons de ces courses matinales. 
OK : tout réussit à Nakamura-Berta
Détenteur du meilleur temps en qualification, le Britannique Kean Nakamura-Berta a été parfait pendant les manches qualificatives du Championnat d’Europe FIA Karting – OK. Avec 5 victoires en 5 courses sur les 1221 m de l’Åsum Ring, il ne pouvait rêver mieux. Trois fois vainqueur, le Letton Tomass Stolcermanis passait en 2e position devant le Jamaïcain Alex Powell. Maksim Orlov parvenait à revenir en 4e position à égalité de points avec le Finlandais Juho Valtanen qui avait repris 8 places. Belles performances pour Olin Galli (BRA) revenu de la 22e à la 6e position, et pour Evan Giltaire (FRA) 7e avec un gain de 13 positions. Auteur du 2e chrono en qualification, Maxim Rehm (DEU) a rétrogradé au 14e rang. Leader du Championnat, Joe Turney (GBR) remontait de la 30e à la 17e position, tandis que son second Enzo Deligny (FRA) atteignait la 19e (+6 pl). À signaler la remontée 19 places de Rashid Al Dhaheri (ARE) 22e et devant Gabriel Gomez (BRA) 21 places reprises au 23e rang. 
OK-Junior : Khavalkin prend la place de Bouzar
Anatholy Khavalkin s’est emparé de la 1re position du classement intermédiaire du Championnat d’Europe FIA Karting – OK-Junior de Kristianstad par 3 victoires contre 2 au Luxembourgeois Guillaume Bouzar, détenteur de la pole position. C’est dire si la confrontation a été serrée. Le Français Jimmy Helias était pointé dans le top 3 jusqu’à ce que son abandon dans la dernière manche ne le repousse en 13e position malgré ses deux victoires. C’est le Britannique Lewis Wherrell, auteur de 3 victoires, qui prenait la 3e place à égalité de points avec le Polonais Jan Pzryroswki, remonté de 9 positions. Le Thaïlandais Enzo Tarnvanickul rentrait dans le top 5 avec 3 places de mieux. La suite de la hiérarchie présentait quelques aspects inédits avec Kirill Kutskov 6e, Emmanuele Olivieri (ITA) 7e, Miguel E. Costa (BRA) 8e, le leader du Championnat Nathan Tye (GBR) remonté 9e et Tiziano Monza (SGP) 10e. Plusieurs pilotes bien placés au Championnat, n’étaient pas en posture favorable samedi soir. La situation n‘était pas trop grave pour Dmitry Matveev revenu de la 15e à la 11e place, mais René Lammers (NLD) 29e et Jules Caranta (FRA) 25e s’attendaient sans doute à mieux. 
Programme prévisionnel de l’épreuve de Kristianstad
Dimanche 5 juin
09h00 - 10h05 : warm-up
10h10 - 11h45 : Super Manches
13h15 - 14h40 : Finales
L’épreuve de Kristianstad sera à suivre sur l’application officielle FIA Karting Championship pour terminaux mobiles et sur le site www.fiakarting.com.
Nakamura-Berta och Khavalkin, ledare i intensiva heat i Sverige 
Striderna var obarmhärtiga under de 30 kvalheaten i FIA Karting European Championship - OK och OK-Junior som hölls i Sverige på Kristianstad-banan. Mellanliggande placeringar har ändrats mycket sedan kvalet, förutom OK-poleman Kean Nakamura-Berta (GBR), som är obesegrad i fem lopp. Anatholy Khavalkin återtog ledningen över OK-Junior-poleman Guillaume Bouzar (LUX). 
Lördagens väder var mycket vackert och termometern steg över 20 grader. De släta däcken, Vega i OK-Junior och MG i OK, erbjöd ett utmärkt grepp för de tävlande under de många konfrontationerna. Kampen utspelade sig både på körnivå och på utrustningsnivå, och teamen arbetade hårt för att göra skillnad. 

Söndagsmorgonens superheat kommer att ge deltagarna en sista möjlighet att kvalificera sig till topp 36 i varje kategori som tar dem till finalen. Hård konkurrens är att vänta på alla nivåer i dessa morgontävlingar. 

OK: Nakamura-Berta har allt som talar för honom
Den brittiske föraren Kean Nakamura-Berta, som hade den bästa kvaltiden, var perfekt under kvalheaten i FIA Karting European Championship - OK. Med fem segrar på fem lopp på Åsum Rings 1221 meter kunde han inte ha drömt om något bättre. Lettiske Tomass Stolcermanis, trefaldig vinnare, knep andraplatsen före jamaicanen Alex Powell. Maksim Orlov lyckades ta sig tillbaka till fjärde plats med lika många poäng som den finske föraren Juho Valtanen, som hade tagit in åtta platser. Bra prestationer för Olin Galli (BRA), som tog sig tillbaka från 22:a till sjätte plats, och för Evan Giltaire (FRA) som klättrade 13 placeringar och blev sjua. Maxim Rehm (DEU), som satte den näst snabbaste tiden i kvalet, föll tillbaka till 14:e plats. Mästerskapsledaren Joe Turney (GBR) gick upp från 30:e till 17:e plats, medan tvåan Enzo Deligny (FRA) tog plats 19 (+6 pl). Rashid Al Dhaheri (ARE) klättrade 19 placeringar till 22:a plats och Gabriel Gomez (BRA) klättrade 21 placeringar till 23:e plats. 
OK-Junior: Khavalkin tar Bouzars plats
Anatholy Khavalkin tog förstaplatsen i mellanklassningen i FIA Karting European Championship - OK-Junior i Kristianstad med tre segrar mot två till den luxemburgske föraren Guillaume Bouzar, som innehar pole position. Det visar hur nära konfrontationen var. Fransmannen Jimmy Helias var bland de tre främsta tills han föll ut i det sista loppet och hamnade på 13:e plats trots sina två segrar. Den brittiske föraren Lewis Wherrell, med tre segrar, tog tredjeplatsen med samma poäng som den polske föraren Jan Pzryroswki, som avancerade nio placeringar. Den thailändske föraren Enzo Tarnvanickul kom in i topp fem med tre topplaceringar. Resten av hierarkin presenterade några nya förare med Kirill Kutskov på sjätte plats, Emmanuele Olivieri (ITA) på sjunde plats, Miguel E. Costa (BRA) på åttonde plats, mästerskapets ledare Nathan Tye (GBR) på nionde plats och Tiziano Monza (SGP) på tionde plats. Flera förare som var välplacerade i mästerskapet hade inte ett gynnsamt läge på lördagskvällen. Situationen var inte alltför dålig för Dmitry Matveev som kom tillbaka från 15:e till 11:e plats, men René Lammers (NLD) på 29:e och Jules Caranta (FRA) på 25:e hade nog väntat sig bättre. 

Preliminärt program för evenemanget i Kristianstad
Söndag 5 juni
09:00 - 10:05: uppvärmning
10:10 - 11:45: Super Heats-serier
13:15 - 14:40: finaler
Kristianstad-tävlingen kan följas på via den officiella FIA Karting Championship appen för mobila enheter och via webbplatsen www.fiakarting.com.
